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PROTOKÓŁ NR VI/2016 
 

z XVII Sesji Rady Gminy Wola Uhruska VII kadencji, która odbyła się w 

dniu 13 października 2016 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Woli 

Uhruskiej. 

Rozpoczęta o godzinie 10
30

, a zakończona o godzinie 15
08

. 

W obradach uczestniczyli Państwo Radni:  

  Marek Kuszneruk 

  Marian Łubkowski 

  Mariusz Karpowicz 

  Zdzisław Dąbrowski 

  Maria Haciuk 

  Teresa Kościuk 

  Beata Kuczyńska – Jurek 

  Antoni Linde  

  Leszek Łubkowski 

  Marta Malewicz 

  Alfred Misztalski 

  Tadeusz Niewiadomski 

  Tadeusz Pawłowski 

  Eugenia Pręciuk 

  Stanisław Typiak 

 

Obradom przewodniczył Pan Marek Kuszneruk – Przewodniczący Rady 

Gminy Wola Uhruska. 

Ponadto w sesji Rady Gminy udział wzięli: 

 

1.  Pan Jan Łukasik  Wójt Gminy Wola Uhruska  

2.  Pan Leszek Jóźwiak  Zastępca Wójta Gminy Wola Uhruska  

3.  Pan Mariusz Jachimczuk  Sekretarz Gminy Wola Uhruska  

4.  Pani Justyna Kędzierawska  Skarbnik Gminy Wola Uhruska  

5.  Pan Mirosław Konieczny   Dyrektor Zespołu Szkół w Woli Uhruskiej  

6. P Pani Dorota Pawłowska  Dyrektor Przedszkola w Woli Uhruskiej  

7.  Pan Jerzy Brzozowski  Dyrektor GOSiR w Woli Uhruskiej  

8.  Pani Elżbieta Kasperska  UM Województwa Lubelskiego w Lublinie  

9.  Porf. dr hab. Feliks Czyżewski  Instytut Filologii Słowiańskiej UMCS w Lublinie  

10.  Pani Anna Borej  Pracownik Urzędu Gminy w Woli Uhruskiej  

11.  Pan Antoni Borysiuk  Sołtys wsi Majdan Stuleński 
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12.  Pan Wiesław Chomik  Sołtys wsi Macoszyn Duży 

 Pani Beata Kuczura  Sołtys wsi Józefów 

13.  Pan Radosław Lipert  Sołtys wsi Wola Uhruska 

14.  Pani Maria Łodzińska  Sołtys wsi Bytyń 

15.  Pan Krzysztof Łukomski   Sołtys wsi Potoki 

16.  Pani Ewa Pręciuk  Sołtys wsi Uhrusk 

 Pan Jan Polak  Sołtys wsi Mszanna 

17.  Pani Mariola Polak  Sołtys wsi Mszanka 

18.  Pan Sławomir Skobodziński  Sołtys wsi Stulno 

19.  Pan Stanisław Żyła  Sołtys wsi Zbereże 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XVII Sesji Rady Gminy Wola Uhruska. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta Gminy o działalności i wykonaniu uchwał Rady Gminy 

w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie gminy Wola Uhruska na 2017 r. 

6.2) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych na terenie Gminy Wola Uhruska na 2017 r.; 

6.3) wyrażenia zgody na odstąpienie od obwiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy  części nieruchomości stanowiącej mienie 

komunalne gminy Wola Uhruska; 

6.4) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie 

Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Woli Uhruskiej; 

6.5) wieloletniej prognozy finansowej; 

6.6) zmian w budżecie gminy. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016, 

w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów. 

8. Informacja o przygotowaniu gminnych placówek oświatowych do nowego 

roku szkolnego. 

9. Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych i 

Wójta Gminy Wola Uhruska za 2015 r. 

10. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych. 

11. Wolne wnioski i dyskusja. 

12. Zakończenie XVII Sesji Rady Gminy Wola Uhruska. 
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PKT 1 

OTWARCIE XVII SESJI RADY GMINY WOLA UHRUSKA  

VII KADENCJI. 

W dniu 13 października 2016 roku o godzinie 10
30

 Przewodniczący Rady 

Gminy – Pan Marek Kuszneruk rozpoczął XVII Sesję Rady Gminy słowami: 

„Otwieram siedemnastą Sesję Rady Gminy Wola Uhruska”, po czym przywitał 

Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych gości.  

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że 

na stan 15 Radnych, w obradach uczestniczą wszyscy Radni. Następnie 

zakomunikował, że liczba Radnych stanowi kworum niezbędne do 

podejmowania prawomocnych uchwał oraz dodał, że obrady dzisiejsze są 

prawomocne. 

PKT 2 

UCHWALENIE PORZĄDKU OBRAD. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wraz z zaproszeniem na 

sesję przesłany został Radnym porządek obrad, który odczytał, a następnie 

poprosił Radnych oraz Wójta Gminy o zgłaszanie swoich uwag i wniosków do 

proponowanego porządku obrad. 

Wójt Gminy zaproponował wykreślenie z porządku obrad punktu 6.2 

określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na 

terenie Gminy Wola Uhruska na 2017 r. 

W związku z powyższym porządek sesji przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XVII Sesji Rady Gminy Wola Uhruska. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta Gminy o działalności i wykonaniu uchwał Rady Gminy 

w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie gminy Wola Uhruska na 2017 r. 

6.2) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy  części nieruchomości stanowiącej mienie 

komunalne gminy Wola Uhruska; 

6.3) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie 

Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Woli Uhruskiej; 

6.4) wieloletniej prognozy finansowej; 

6.5) zmian w budżecie gminy. 
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7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016, 

w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów. 

8. Informacja o przygotowaniu gminnych placówek oświatowych do nowego 

roku szkolnego. 

9. Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych i 

Wójta Gminy Wola Uhruska za 2015 r. 

10. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych. 

11. Wolne wnioski i dyskusja. 

12. Zakończenie XVII Sesji Rady Gminy Wola Uhruska 

W związku z brakiem innych uwag do proponowanego porządku obrad, 

Przewodniczący zarządził jawne głosowanie, w którym proponowany porządek 

obrad Radni przyjęli głosami w stosunku:  

za    - 15 głosów, 

przeciw   - 0 głosów, 

wstrzymujących się  - 0 głosów.  

Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został uchwalony 

jednogłośnie. 

PKT 3 

PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z XVI SESJI RADY GMINY. 

Realizując przyjęty porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy poprosił 

Radnych o zgłaszanie uwag i sugestii, dotyczących treści protokołu z XVI Sesji 

Rady Gminy, kserokopie którego zostały rozłożone na sali obrad, umożliwiając 

tym samym Radnym zapoznanie się z ich treścią.  

W związku z brakiem uwag co do treści protokołu z XVI Sesji Rady Gminy, 

Przewodniczący zarządził jawne głosowanie nad protokołem z XVI Sesji Rady 

Gminy, w którym protokół został przyjęty przez Radnych głosami w stosunku: 

za    - 15 głosów, 

przeciw   - 0 głosów,  

wstrzymujących się - 0 głosów. 

Dziękując za udział w głosowaniu, Przewodniczący poinformował 

Radnych, że protokół z XVI Sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, po 

czym przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
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PKT 4 

INFORMACJA WÓJTA GMINY O DZIAŁALNOŚCI 

I WYKONANIU UCHWAŁ RADY GMINY W OKRESIE 

MIĘDZY SESJAMI. 

Przewodniczący Rady poprosił Zastępcę Wójta Gminy – Pana Leszka 

Jóźwiaka o udzielenie przedmiotowej informacji. 

Pan Jóźwiak poinformował, że:  

 08.08.2016 r. – powołano komisję do przeprowadzenia oceny ofert na 

opracowanie programu funkcjonalno – użytkowego pn. budowa 

oczyszczalni ścieków i kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stulno oraz na 

opracowanie audytów energetycznych obiektów użyteczności publicznej. 

 08.08.2016 r. – powołano komisję do przeprowadzenia przetargu 

nieograniczonego na sprzedaż działek mienia gminnego. 

 10.08.2016 r. – odbyło się przyjęcie infrastruktury Powiatu Łęczyńskiego 

„Wirtualne Powiaty 3”. 

 11-15.08.2016 r. – odbyły się Europejskie Dni Dobrosąsiedztwa. 

 11.08.2016 r. – odbyła się VII Międzynarodowa Konferencja „Nasze Polesie 

Nasz Bug”. 

 25.08.2016 r. – w Stulnie odbyło się spotkanie dotyczące budowy 

oczyszczalni ścieków i sieci kanalizacyjnej. 

 30.08.2016 r. – odbyło się przekazanie Szkoły Podstawowej w Uhrusku dla 

Stowarzyszenia Edukator w Łomży.  

 08.09.2016 r. – we Włodawie odbyło się posiedzenie Zarządu ZOSP RP. 

 09.09.2016 r. – w Łęcznej odbyło się posiedzenie Zarządu „Wirtualne 

Powiaty”. 

 21.09.2016 r. – w Lubelskim Urzędzie Wojewódzkim odbyło się spotkanie 

w sprawie budowy przejścia granicznego w Zbereżu. 

 28.09.2016 r. – w Urzędzie Gminy w Woli Uhruskiej odbyło się spotkanie 

przedstawicieli Komendy Wojewódzkiej Policji z Lublina oraz Komendy 

Powiatowej Policji z Włodawy w sprawie przywrócenia posterunku Policji 

w Woli Uhruskiej. 

 29.09.2016 r. – odbyło się posiedzenie Rady Nadzorczej Przedsiębiorstwa 

Usługowo – Wytwórczego w Woli Uhruskiej. 

 12.10.2016 r. – odbyło się wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy Wola 

Uhruska. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Wójtowi Gminy za udzielenie 

informacji i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
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PKT 5 

INTERPELACJE, WNIOSKI I ZAPYTANIA RADNYCH. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radnych, Sołtysów oraz 

zaproszonych gości o zgłaszanie wniosków i interpelacji. 

Radny Tadeusz Pawłowski:  

- poprosił o przedstawienie harmonogramu prac związanych z utrzymaniem 

zalewu na wysokości wsi Bytyń. 

- poprosił Dyrektora Zespołu Szkół w Woli Uhruskiej o zwrócenie uwagi na 

informację wizualną schroniska młodzieżowego w Woli Uhruskiej. 

- zapytał, jaki jest los projektu dotyczącego renowacji i konserwacji kościoła 

w Kosyniu zgodnie z podjętą wcześniej przez Radę Gminy w Woli Uhruskiej 

Uchwałą? 

- zapytał, czy Gmina Wola Uhruska ma problemy z pokryciem środków na 

realizację program 500+. 

Radna Teresa Kościuk poprosiła, aby wydłużyć remont drogi o ok. 100 m 

prowadzącej na tzw. Łany. 

Radna Kościuk poprosiła również o remont drogi prowadzącej do posesji 

Państwa Kwiatkowskich w miejscowości Uhrusk. 

Radny Stanisław Typiak: 

- poprosił o przebudowę dróg w Nadbużance, 

- poprosił o budowę kanału burzowego oraz przebudowę rowu znajdującego 

się przy rampie kolejowej w Woli Uhruskiej, 

- poprosił o pomoc w skróceniu czasu oczekiwania dla osób oczekujących na 

rehabilitację. 

Radny Marian Łubkowski poprosił: 

- o wyjaśnienie, z czego wynika problem długiego czasu oczekiwania na 

rehabilitację w punkcie znajdującym się w Woli Uhruskiej? 

- poprosił, aby w przyszłości Dyrektor GOSiR Pan Jerzy Brzozowski 

przedstawił sprawozdanie podsumowujące sezon turystyczny, celem analizy 

poziomu i jakości usług turystycznych. 

Radny Tadeusz Niewiadomski poprosił o ustawienie fotoradaru w 

miejscowości Mszanka ze względu na szybko poruszające się samochody. 

Radny Leszek Łubkowski zapytał, jakie są koszty organizacji Europejskich 

Dni Dobrosąsiedztwa, oraz poprosił o usunięcie suchej topoli znajdującej się 

przy drodze wojewódzkiej nr 819 w Mszannie. 

Radny Mariusz Karpowicz poprosił o pomoc w zakupie samochodu typu 

lekki dla OSP w Zbereżu. 

Prof. dr hab. Feliks Czyżewski poinformował, że w związku z padającymi 

pytaniami dotyczącymi kosztów organizacji Europejskich Dni Dobrosąsiedztwa, 

uważa, że sprawa dotycząca organizacji Europejskich Dni Dobrosąsiedztwa 

winna być postrzegana przez mieszkańców tej gminy nie tylko z perspektywy 
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gminy czy powiatu lecz jako sprawa większej wagi, gdyż jest to sprawa polsko – 

ukraińska. 

Pani Elżbieta Kasperska - UM Województwa Lubelskiego w Lublinie 
zajmująca się Planem Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Wola Uhruska 

poinformowała, że na terenie Województwa Lubelskiego znajduje się 6 

doradców energetycznych, którzy udzielą nieodpłatnie wsparcia w zakresie 

gospodarki niskoemisyjnej, w tym efektywności energetycznej oraz 

odnawialnych źródeł energii. 

Doradcy energetyczni pomogą mieszkańcom, chcącym skorzystać z tego 

programu przy planowaniu i wdrażaniu inwestycji w zakresie efektywności 

energetycznej i odnawialnych źródeł energii finansowanych także ze środków 

zewnętrznych. 

Radny Stanisław Typiak zapytał, czy spółdzielnia mieszkaniowa również 

może skorzystać z dofinansowania w ramach tego projektu? 

Pani Elżbieta Kasperska poinformował, że jest możliwość realizacji 

projektu z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za zgłoszone 

interpelacje i zapytania, po czym ogłosił przerwę od godz. 11
25

 do godz. 11
42

. Po 

przerwie Przewodniczący wznowił obrady i przeszedł do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

PKT 6.1 

PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE OKREŚLENIA 

WYSOKOŚCI STAWEK PODATKU OD NIERUCHOMOŚCI 

OBOWIĄZUJĄCYCH NA TERENIE GMINY WOLA 

UHRUSKA NA 2017 R. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marek Kuszneruk poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Mariana Łubkowskiego o odczytanie 

projektu uchwały Nr XVII/112/2016 Rady Gminy Wola Uhruska w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na 

terenie gminy Wola Uhruska na 2017 r. 

Po odczytaniu uchwały Przewodniczący poprosił Annę Borej – pracownika 

Urzędu Gminy o omówienie tego zagadnienia. 

Pani Borej poinformowała, że proponuje się roczne stawki podatku od 

nieruchomości obowiązujące na terenie Gminy Wola Uhruska na 2016 r.: 

1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na 

sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,85 zł od 1 m
2
 

powierzchni, 
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b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie usług 

noclegowych w obiektach posiadających co najmniej 7 pokoi i świadczących 

całodzienne wyżywienie, bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji 

gruntów i budynków – 0,58 zł od 1 m
2
 powierzchni, 

c) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub pod wodami 

powierzchniowymi płynącymi, jezior i zbiorników sztucznych – 4,54 zł od 1 ha 

powierzchni, 

d) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,18 zł od 1 m
2
 

powierzchni, 

e) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie 

z dnia 9 października 2015 r. (Dz. U. z 2015 r. poz. 1777, z póź. zm.), i 

położonych na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, 

usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie 

te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do 

tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy 

zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 1,50 zł od 1 m
2
 powierzchni; 

2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 0,75 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 

– 18,00 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

c) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 

w zakresie usług noclegowych w obiektach posiadających co najmniej 7 pokoi 

i świadczących całodzienne wyżywienie – 12,70 zł od 1 m
2
 powierzchni 

użytkowej, 

d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym – 10,59 zł od 1 m
2
 powierzchni 

użytkowej, 

e) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów 

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 

4,61 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

f) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 4,70 zł od 1 m
2
 

powierzchni użytkowej; 

3) od budowli: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie usług 

noclegowych w obiektach posiadających co najmniej 7 pokoi i świadczących 

całodzienne wyżywienie – 1% ich wartości, 

b) pozostałych – 2% ich wartości. 
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Przewodniczący podziękował Pani Borej za omówienie wspomnianego 

zagadnienia i otworzył dyskusję. 

Radny Tadeusz Pawłowski zapytał, jak jest wysokość umorzonych 

podatków dla różnych podmiotów z tzw. ważnego interesu publicznego? 

Radny Pawłowski poinformował, że będzie głosował przeciw podjęciu tej 

uchwały ze względu na podwyżkę stawek podatku. 

Radny Mariusz Karpowicz zapytał, co będzie zrealizowane ze środków 

pozyskanych z podwyżki podatków? 

Radny Antoni Linde będzie głosował za podjęciem tej uchwały, gdyż 

podwyżki podatków są niewielkie. 

Wójt Gminy poinformował, że środki pozyskane w ramach wyższego 

podatku zostały uwzględnione w szeregu przedsięwzięć wskazanych w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Wójt Gminy poinformował również, że w ciągu minionego okresu dokonano 

umorzeń na kwotę ok. 9 000,00 zł 

Wobec braku innych chętnych do udziału w dyskusji, Przewodniczący 

zarządził jawne głosowanie nad uchwałą Nr XVII/112/2016 Rady Gminy Wola 

Uhruska w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie gminy Wola Uhruska na 2017 r, w którym to 

uchwała została przyjęta przez Radnych głosami w stosunku: 

za     – 12 głosów, 

 przeciw    – 1 głos, 

 wstrzymujących się  – 2 głosy. 

 Przewodniczący, dziękując Radnym za udział w głosowaniu 

poinformował, że uchwała została podjęta przez Radnych większością głosów, 

po czym przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

PKT 6.2 

PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY 

NA ODSTĄPIENIE OD OBOWIĄZKU PRZETARGOWEGO 

TRYBU ZAWARCIA UMOWY DZIERŻAWY  CZĘŚCI 

NIERUCHOMOŚCI STANOWIĄCEJ MIENIE KOMUNALNE 

GMINY WOLA UHRUSKA. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marek Kuszneruk poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Mariana Łubkowskiego o odczytanie 

projektu uchwały Nr XVII/113/2016 Rady Gminy Wola Uhruska w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
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umowy dzierżawy  części nieruchomości stanowiącej mienie komunalne gminy 

Wola Uhruska. 

Po odczytaniu uchwały Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana 

Mariusza Jachimczuka – Sekretarza Gminy o omówienie tego zagadnienia. 

 

Pan Jachimczuk poinformował, że proponuje się wyrażenie zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

części działki oznaczonej w ewidencji gruntów wsi Wola Uhruska nr 55/40 o 

pow. 0,0600 ha, dla której w Sądzie Rejonowym we Włodawie urządzona jest 

Księga Wieczysta Nr LU1W/00040550/2. 

Przewodniczący, podziękował Panu Jachimczukowi za omówienie 

wspomnianego zagadnienia i otworzył dyskusję. 

Wobec braku chętnych do udziału w dyskusji, Przewodniczący zarządził 

jawne głosowanie nad uchwałą Nr XVII/113/2016 Rady Gminy Wola Uhruska 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiącej mienie 

komunalne gminy Wola Uhruska, w którym to uchwała została przyjęta przez 

Radnych głosami w stosunku: 

za     – 14 głosów, 

 przeciw    – 0 głosów, 

 wstrzymujących się  – 1 głos. 

 Przewodniczący dziękując Radnym za udział w głosowaniu 

poinformował, że uchwała została podjęta przez Radnych większością głosów, 

po czym przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

PKT 6.3 

PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIENIAJĄCA 

UCHWAŁĘ W SPRAWIE WPROWADZENIA ZMIAN W 

STATUCIE GMINNEGO OŚRODKA SPORTU I REKREACJI 

W WOLI UHRUSKIEJ. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kuszneruk poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Pana Mariana Łubkowskiego 

o odczytanie projektu uchwały Nr XVII/114/2016 Rady Gminy Wola Uhruska 

w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia zamian w Statucie 

Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Woli Uhruskiej. 

Po odczytaniu uchwały Przewodniczący poprosił Sekretarza Gminy – Pana 

Mariusza Jachimczuka o omówienie powyższego zagadnienia. 

Pan Jachimczuk poinformował, że zmiana uchwały polega na zmianie 

terminu wejścia w życie uchwały podjętej na poprzedniej sesji z 1 września 

2016 r. na 1 stycznia 2017 r. 
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Przewodniczący podziękował Panu Jachimczukowi za omówienie uchwały 

i otworzył dyskusję nad tym zagadnieniem. 

Radny Tadeusz Pawłowski zapytał czy Dyrektor GOSiR zarabia, czy 

dokłada na prowadzeniu działalności stołówki szkolnej w zakresie dożywiania. 

Pan Jerzy Brzozowski poinformował, że prowadzenie stołówki Szkolnej nie 

bilansowało się, a niedoboru środków było od 30 000,00 zł do 40 000,00 zł. 

Wobec braku innych chętnych do udziału w dyskusji, Przewodniczący 

zarządził jawne głosowanie nad uchwałą Nr XVII/114/2016 Rady Gminy Wola 

Uhruska w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w 

Statucie Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Woli Uhruskiej, w którym 

Radni wyrazili opinię głosami w stosunku: 

 za     – 14 głosów, 

 przeciw    – 0 głosów, 

 wstrzymujących się  – 1 głos. 

Przewodniczący, dziękując Radnym za udział w głosowaniu poinformował, 

że uchwała została podjęta przez Radnych większością głosów, po czym 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

PKT 6.4 

PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WIELOLETNIEJ 

PROGNOZY FINANSOWEJ NA LATA 2016 - 2019. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marek Kuszneruk poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Mariana Łubkowskiego o odczytanie 

projektu uchwały Nr XVII/115/2016 Rady Gminy Wola Uhruska w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 - 2019. 

Po odczytaniu uchwały Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy – Panią 

Justynę Kędzierawską o omówienie powyższego zagadnienia. 

Pani Kędzierawska omówiła wieloletnią prognozę finansową na lata 2016-

2019 zgodnie z załącznikiem do protokołu. 

Przewodniczący podziękował Pani Kędzierawskiej za omówienie uchwały 

i otworzył dyskusję nad tym zagadnieniem. 

Radny Tadeusz Pawłowski zapytał, dlaczego Wola Uhruska jest wskazana 

jako podmiot odpowiedzialny za poprawienie efektywności energetycznej? 

Pani Kędzierawska poinformowała, że przy projekcie dotyczącym poprawy 

efektywności energetycznej wskazana jest jako „osoba prawna Gmina Wola 

Uhruska”. 

Wójt Gminy odczytał zadania inwestycyjne przewidziane do realizacji na 

lata 2016 – 2019. Zadania inwestycyjne stanowią załącznik do protokołu. 

Wobec braku innych chętnych do udziału w dyskusji, Przewodniczący 

zarządził jawne głosowanie nad uchwałą Nr XVII/115/2016 Rady Gminy Wola 



12 

 

Uhruska w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016 - 2019, 

w którym to uchwała została przyjęta przez Radnych głosami w stosunku: 

za     – 13 głosów, 

 przeciw    – 0 głosów, 

 wstrzymujących się  – 2 głosy. 

 Przewodniczący, dziękując Radnym za udział w głosowaniu 

poinformował, że uchwała została podjęta przez Radnych większością głosów, 

po czym przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

PKT 6.6 

PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIAN W BUDŻECIE 

GMINY NA 2016 R. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marek Kuszneruk poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Mariana Łubkowskiego o odczytanie 

projektu uchwały Nr XVII/116/2016 Rady Gminy Wola Uhruska w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2016 r. 

Po odczytaniu uchwały Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy – Panią 

Justynę Kędzierawską o omówienie powyższego zagadnienia. 

Pani Kędzierawska omówiła zmiany w budżecie gminy na 2016 r. zgodnie 

z załącznikiem do protokołu. 

Przewodniczący podziękował Pani Kędzierawskiej za omówienie uchwały 

i otworzył dyskusję nad tym zagadnieniem. 

Wobec braku chętnych do udziału w dyskusji, Przewodniczący zarządził 

jawne głosowanie nad uchwałą Nr XVI/116/2016 Rady Gminy Wola Uhruska w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r., w którym to uchwała została 

przyjęta przez Radnych głosami w stosunku: 

za     – 15 głosów, 

 przeciw    – 0 głosów, 

 wstrzymujących się  – 0 głosów. 

 Przewodniczący, dziękując Radnym za udział w głosowaniu 

poinformował, że uchwała została podjęta przez Radnych jednogłośnie, po czym 

ogłosił przerwę od godz. 13
00

 do godz. 13
18

. Po przerwie Przewodniczący 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
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PKT 7 

INFORMACJA O STANIE REALIZACJI ZADAŃ 

OŚWIATOWYCH ZA ROK SZKOLNY 2015/2016, W TYM O 

WYNIKACH SPRAWDZIANÓW I EGZAMINÓW. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marek Kuszneruk poprosił Panią 

Lidię Ciszewską-Wilkos o przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2015/2016, w tym o wynikach sprawdzianów 

i egzaminów. 

Pani Lidia Ciszewska-Wilkos Kierownik Gminnego Zespołu 

Ekonomiczno - Administracyjnego Szkół w Woli Uhruskiej odczytała w całości 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016, 

w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów. Informacja stanowi załącznik do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Ciszewskiej-Wilkos za 

przedstawioną informację i otworzył dyskusję nad tym zagadnieniem. 

Radny Tadeusz Pawłowski poinformował, że z dużą satysfakcją 

przyjmuje wyniki egzaminów gimnazjalnych zwłaszcza z języków obcych 

języka angielskiego i języka rosyjskiego w porównaniu do ubiegłego roku, gdzie 

wyniki znacznie odbiegały od średniej powiatowej i średniej wojewódzkiej. 

Prof. dr hab. Feliks Czyżewski oznajmił, że młodzież z Gminy Wola 

Uhruska uczestniczy w konkursach na poziomie nie tylko wojewódzkim, ale 

także na poziomie ogólnopolskim zdobywając pierwsze miejsca co także 

świadczy o wysokim poziomie nauczania. 

Pan Mirosław Konieczny Dyrektor Zespołu Szkół w Woli Uhruskiej 

przedstawił zestawienie wyników egzaminów Szkoły Podstawowej 

i Gimnazjum w porównaniu do innych szkół z terenu powiatu włodawskiego jak 

i województwa lubelskiego. 

Radny Tadeusz Pawłowski poprosił o informację dotyczącą konkursów z 

wychowania fizycznego jak i kwestii wychowania i bezpieczeństwa uczniów z 

perspektywy minionego roku szkolnego. 

Pan Mirosław Konieczny oznajmił, że wychowanie i sfera opiekuńcza na 

terenie Zespołu Szkół w Woli Uhruskiej jest na przyzwoitym poziomie. 

Pan Konieczny oznajmił, że uczniowie Zespołu Szkół w Woli Uhruskiej 

biorą udział w konkursach plastycznych, muzycznych i sportowych na różnych 

poziomach, szczegóły mogą być przygotowane jako wyciąg z protokołu rady 

pedagogicznej. 

Prof. dr hab. Feliks Czyżewski zapytał jak wygląda organizacja zajęć 

pozalekcyjnych. 

Pan Mirosław Konieczny oznajmił, że oferta zajęć pozalekcyjnych jest 

przygotowana przez nauczycieli Zespołu Szkół w Woli Uhruskiej i możliwa do 

udostępnienia w formie pisemnej. 



14 

 

W związku z brakiem chętnych do udziału w dyskusji Przewodniczący 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

PKT 8 

INFORMACJA O PRZYGOTOWANIU GMINNYCH 

PLACÓWEK OŚWIATOWYCH DO NOWEGO ROKU 

SZKOLNEGO. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marek Kuszneruk poprosił Pana 

Mirosława Koniecznego – Dyrektora Zespołu Szkół w Woli Uhruskiej o 

przygotowanie informacji o przygotowaniu gminnych placówek oświatowych 

do nowego roku szkolnego. 

Pan Mirosław Konieczny odczytał informację o przygotowaniu Zespołu 

Szkół w Woli Uhruskiej do nowego roku szkolnego 2016/2017. Informacja 

stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Dorota Pawłowska – Dyrektor Przedszkola w Woli Uhruskiej 

odczytała informację o przygotowaniu Przedszkola w Woli Uhruskiej do 

nowego roku szkolnego 2016/2017. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący podziękował za przedstawione informacje i otworzył 

dyskusję nad tym zagadnieniem. 

Prof. dr hab. Feliks Czyżewski oznajmił, że należy podjąć rozmowy 

dotyczące dalszego funkcjonowania oświaty w Gminie Wola Uhruska w 

odniesieniu do reformy oświatowej jaką zaproponował obecny Rząd. 

Przewodniczący podziękował za dyskusję, po czym przeszedł do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

PKT 9 

INFORMACJA DOTYCZĄCA OŚWIADCZEŃ 

MAJĄTKOWYCH ZŁOŻONYCH PRZEZ RADNYCH I 

WÓJTA GMINY WOLA UHRUSKA ZA 2015 R. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marek Kuszneruk przedstawił 

Informację dotyczącą oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych i 

Wójta Gminy Wola Uhruska za 2015 r. odczytując niżej wymienione pisma 

stanowiące załącznik do protokołu. 

Niniejsze informacje zawarte są w pismach: 

– Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego w Lublinie, pismo z dnia 27 

września 2016 roku w sprawie terminu oraz nieprawidłowościach 
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w analizowanych oświadczeniach majątkowych złożonych przez Wójta 

Gminy oraz Przewodniczącego Rady Gminy. 

– Informacja dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych przez 

Radnych i Wójta Gminy Wola Uhruska za 2015 r. 

Po odczytaniu informacji Przewodniczący przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad 

 

PKT 10 

ODPOWIEDZI NA ZGŁOSZONE INTERPELACJE 

I ZAPYTANIA RADNYCH. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marek Kuszneruk poprosił Wójta 

Gminy o udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania Radnych. 

Wójt Gminy – Pan Jan Łukasik poinformował, że: 

 Część prac związanych z konserwacją i renowacją zalewu będzie 

wykonywało Koło Wędkarskie w Woli Uhruskiej. 

 Na wiosnę przyszłego roku będzie dokonana analiza funkcjonowania 

schroniska młodzieżowego pod kątem przyjmowania grup 

zorganizowanych. 

 Kościół w Kosyniu najprawdopodobniej będzie remontowany, lecz w 

chwili obecnej jeszcze nie ma informacji z Regionalnego Programu 

Operacyjnego o udzieleniu dofinansowania.  

 Przy realizacji programu 500+ nie ma problemów i jest płynność 

finansowa. 

 Będą prowadzone oględziny drogi na tzw. Łany oraz w kierunku posesji 

Pana Kwiatkowskiego w celu oszacowania kosztów poprawienia 

nawierzchni tej drogi. 

 Remonty dróg w Nadbużance najprawdopodobniej będą realizowane w 

trakcie projektu scaleniowego i projektu Rewitalizacji Gminy Wola 

Uhruska. 

 Modernizacja rowu przy rampie kolejowej jest uwzględniona w projekcie 

rewitalizacji gminy Wola Uhruska. 

 Problem kolejek w punkcie rehabilitacji osób niepełnosprawnych jest 

efektem zmniejszenia zatrudnienia. 

 W chwili obecnej programu turystycznego nasza gmina nie posiada lecz 

jest przygotowany kalendarz imprez, który został odczytany przez Wójta 

Gminy w całości. 
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 Koszt organizacji Europejskich Dni Dobrosąsiedztwa to kwota ok. 

53 000,00 zł z czego 20 000,00 zł to koszt Urzędu Gminy w Woli 

Uhruskiej zaś pozostała kwota jest ponoszona z budżetu Starostwa 

Powiatowego we Włodawie. 

 Sucha topola znajdująca się przy drodze wojewódzkiej nr 819 w 

Mszannie odnajduje się na prywatnym terenie i tylko właściciel tego 

terenu może wyciąć tą topolę. 

 Samochód typu lekki dla OSP Zbereże najprawdopodobniej będzie 

zakupiony z projektu Polska – Białoruś – Ukraina, jeśli program będzie 

realizowany. 

W odpowiedzi na pytanie Radnego Niewiadomskiego Przewodniczący 

Rady Gminy odczytał pismo przesłane przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w 

Lublinie, z którego wynika, że zarządca drogi ustawi znaki ograniczające 

dopuszczalną prędkość. 

Przewodniczący podziękował za udzielone odpowiedzi, po czym przeszedł 

do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

PKT 11 

WOLNE WNIOSKI I DYSKUSJA. 

 Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marek Kuszneruk poprosił zebranych 

o zabranie głosu w tym punkcie. 

 Pani Justyna Kędzierawska – Skarbnik Gminy odczytała uchwałę 

Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 5 sierpnia 2016 r. w sprawie opinii 

dotyczącej informacji Wójta Gminy Wola Uhruska o przebiegu wykonania 

budżetu za I półrocze 2016 r. Opinia jest pozytywna i stanowi załącznik do 

protokołu. 

 Radny Antoni Linde poprosił o uwzględnienie w przyszłorocznym budżecie 

budowę oświetlenia ulicznego przy nowo powstałych osiedlach oraz rozważenie 

zakupu samochodu asenizacyjnego zamiast ciągnika wraz z przyczepą 

asenizacyjną. 

 Radny Linde poinformował, że zdaniem mieszkańców, z którymi prowadził 

rozmowy przywrócenie posterunku policji w Woli Uhruskiej jest niezasadne jak 

również jest bezzasadna dalsza organizacja Europejskich Dni Dobrosąsiedztwa. 

 Radny Tadeusz Pawłowski poprosił o dokonanie podsumowania bieżącego 

sezonu turystycznego celem podjęcia dalszej analizy. 

 Radny Mariusz Karpowicz oznajmił, że społeczeństwo w 80% nie chce 

posterunku policji w Woli Uhruskiej jak również organizacji Europejskich Dni 

Dobrosąsiedztwa 
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 Pan Mariusz Jachimczuk odczytał pismo Prezesa Przedsiębiorstwa 

Usługowo - Wytwórczego w Woli Uhruskiej w sprawie proponowanych 

kosztów usług wodnych w związku ze znowelizowaną ustawą prawo wodne. 

 Pan Jachimczuk odczytał również pismo skierowane przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu we Włodawie, które to jest wystąpieniem 

Posła na Sejm Marcina Duszka do Przewodniczącego Rady Powiatu w sprawie 

oszacowania kosztów i podjęcia działań w kwestii dekomunizacji nazw placów, 

ulic czy pomników znajdujących się na terenie Powiatu Włodawskiego. 

 Wójt Gminy poinformował, że: 

- w chwili obecnej jest przygotowywana do realizacji budowa oświetlenia 

ulicznego w Zbereżu i Majdanie Stuleńskim, zaś pozostałe propozycje budowy 

oświetlenia będą przewidziane do realizacji w późniejszym terminie w miarę 

pozyskiwanych środków, 

- zakup ciągnika z beczką asenizacyjną zamiast samochodu asenizacyjnego 

zaproponował Prezes PUW ze względu na późniejsze wykorzystanie ciągnika 

do innych celów, 

- odtworzenie Posterunku Policji w Woli Uhruskiej jest potrzebne i oczekiwane 

przez mieszkańców,  

- przejście graniczne na terenie gminy Wola Uhruska jest potrzebne ze względu 

na przyspieszenie rozwoju gospodarki i turystyki. 

 Wójt Gminy poprosił członków Komisji ds. Społecznych i członków komisji 

ds. Rozwoju Gospodarczego o wypracowanie ciekawego pomysłu na realizację 

wniosku na kwotę ok 100 000,00 zł, które to można pozyskać składając wniosek 

do Lokalnej Grupy Działania w Okunince. 

 Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marek Kuszneruk zaproponował, aby 

w przyszłości zaprosić Wójta Gminy Dorohusk oraz Wójta Gminy Sławatycze 

w celu analizy dobrych i złych stron funkcjonowania przejścia granicznego. 

 Wobec braku innych chętnych do udziału w dyskusji, Przewodniczący 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
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PKT 12 

ZAKOŃCZENIE OBRAD XVII SESJI RADY GMINY. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kuszneruk po wyczerpaniu 

ustalonego porządku obrad w dniu 13 października 2016 roku o godzinie 15
08

 

podziękował Radnym i wszystkim obecnym za udział w obradach i zamknął 

obrady Rady Gminy, wypowiadając formułę: „Zamykam siedemnastą Sesję 

Rady Gminy Wola Uhruska VII kadencji”. 

 

 

Protokołował: 

Arkadiusz Dubij  

 


